

School Management Team 学院管理团队

Academic Dean 学术院长:

Prof. Wei XIONG (熊伟教授)

Executive Associate Dean 执行副院长:

Prof. Bohui ZHANG (张博辉教授)

Senior Associate Dean 高级副院长:

Prof. Michael FERGUSON (范杰信教授)

Assistant Dean 助理院长:

Prof. Stella Lai Man SO (苏丽文教授)

Prof. Jian WANG (王健教授)

Dr. Lawrence KHOO (Lawrence KHOO博士)

Director of Marketing and Communications 推广及传讯处长

Dr. Howard Pong Yuen LAM (林邦源博士)

Director of Career Development Centre 就业发展中心处长

Ms. Maxine Man Xi LUO (罗曼茜女士)

School of Management and Economics Undergraduate Office

Hotline: +86-755-23518500

Email: smeug@cuhk.edu.cn

Address: 6/F, Teaching A, CUHK-Shenzhen, 2001 Longxiang Boulevard, Longgang District, Shenzhen, China

经管学院本科课程办公室

电话: +86-755-23518500

邮箱: smeug@cuhk.edu.cn

地址: 深圳市龙岗区龙翔大道2001号香港中文大学(深圳)

教学楼A栋六层

Faculty 学院师资

School of Management and Economics conforms to the standards of CUHK Business School to recruit leading experts in their fields as professors. They are graduates from or teach in highly respected universities such as Princeton University, Stanford University, Yale University, Oxford university, University of Chicago, Harvard University, etc.

经管学院采用与港中大商学院一致的招聘标准，从全球招聘各自专业领域的领军专家。经管学院的教授毕业或者任教于普林斯顿大学、斯坦福大学、耶鲁大学、牛津大学、芝加哥大学、哈佛大学等全球顶尖学府。



Prof. Wei XIONG (熊伟教授)

Academic Dean, Professor (Princeton)
学术院长, 教授 (普林斯顿大学)

Ph.D., Finance, Duke University
M.A., Physics, Columbia University
B.S., Physics, University of Science and Technology of China

美国杜克大学金融学博士; 美国哥伦比亚大学物理学硕士; 中国科技大学物理学学士



Prof. Bohui ZHANG (张博辉教授)

Executive Associate Dean, Professor
执行副院长, 教授

Ph.D., Finance, Nanyang Technological University, Singapore
M.Sc., Economics, Hong Kong University of Science and Technology
B.Eng., Engineering Mechanics, Tsinghua University

新加坡南洋理工大学金融学博士; 香港科技大学经济学硕士; 清华大学工程力学学士



Prof. Michael FERGUSON (范杰信教授)

Senior Associate Dean (Teaching and Education), Associate Professor
高级副院长(教学与教育), 副教授

Ph.D., Business Administration (Accounting), University of Minnesota
B.S.B., Accounting, Carlson School of Management, University of Minnesota

美国明尼苏达大学工商管理(会计)博士; 美国明尼苏达大学卡尔森管理学院会计学学士



Prof. Stella Lai Man SO (苏丽文教授)

Assistant Dean (Student Affairs), Associate Professor
助理院长(学生事务), 副教授

M.B.A., Marketing and Financial Management, Aston University, UK
B.Sc., Behavioral Science, Aston University, UK

英国阿斯顿大学市场营销与金融管理工商管理硕士; 英国阿斯顿大学行为科学理学学士



Prof. Jian WANG (王健教授)

Assistant Dean (Academic), Associate Professor
助理院长(学术), 副教授

Ph.D., Economics, University of Wisconsin-Madison
M.Sc., Economics, University of Wisconsin-Madison MA in Economics,
University of Arkansas-Fayetteville
B.A., Economics, Huazhong University of Science and Technology

美国威斯康星大学麦迪逊分校经济学硕士、博士; 美国阿肯色大学费耶特维尔校区经济学硕士
华中科技大学经济学学士



Dr. Lawrence KHOO (Lawrence KHOO博士)

Assistant Dean (Undergraduate Studies), Senior Lecturer
助理院长(本科生课程), 高级讲师

Ph.D., Economics, M.A. Economics, Harvard University
B.A., Economics, University of California, Berkeley

哈佛大学经济学博士、经济学硕士; 加州大学伯克利分校经济学学士

Faculty 教员

Prof. Jesús SEADE (施雅德 教授)

B.S., Chemical Engineering, Universidad Nacional Autónoma de México; B.Phil., Economics, University of Oxford; D.Phil., Economics, University of Oxford
墨西哥国立自治大学化学工程理学学士; 英国牛津大学经济学哲学学士; 英国牛津大学经济学哲学博士

Prof. Wei XIONG (熊伟 教授)

BS, Physics, University of Science and Technology of China; MA, Physics, Columbia University; Ph.D., Finance, Duke University
中国科技大学物理学学士; 美国哥伦比亚大学物理学硕士; 美国杜克大学金融学博士

Prof. Bohui ZHANG (张博辉 教授)

B.Eng. Engineering Mechanics, Tsinghua University; M.Sc. Economics, Hong Kong University of Science and Technology; Ph.D. Finance, Nanyang Technological University, Singapore
清华大学工程力学学士; 香港科技大学经济学硕士; 新加坡南洋理工大学金融学博士

Prof. Lixin YE (叶立新 教授)

B.S. in Mechanics, Peking University; M.A. in Planning and Management, Renmin University of China; Ph.D. in Economics, Stanford University
北京大学力学理学学士; 中国人民大学经济学硕士; 斯坦福大学经济学博士

Prof. Marlene AMSTAD (Marlene AMSTAD 专业应用教授)

MA, Economics, University of Bern; Ph.D., Econometrics, University of St. Gallen
伯尔尼大学经济学硕士; 圣加仑大学经济学博士

Associate Prof. Michael FERGUSON (范杰信 副教授)

B.S.B. Accounting, Carlson School of Management, University of Minnesota; Ph.D. Business Administration (Accounting), University of Minnesota
美国明尼苏达大学卡尔森管理学院会计学学士; 美国明尼苏达大学工商管理(会计)博士

Associate Prof. Lai Man Stella SO (苏丽文 副教授)

B.Sc. in Behavioral Science, Aston University, UK; M.B.A. in Marketing and Financial Management, Aston University, UK
英国阿斯顿大学行为科学理学学士; 英国阿斯顿大学市场营销与金融管理工商管理硕士

Associate Prof. Jian WANG (王健 副教授)

BA in Economics, Huazhong University of Science and Technology; MS in Economics, University of Wisconsin-Madison MA in Economics, University of Arkansas-Fayetteville; PhD in Economics, University of Wisconsin-Madison
华中科技大学经济学学士; 美国阿肯色大学费耶特维尔校区经济学硕士; 美国威斯康星大学麦迪逊分校经济学硕士、博士

Associate Prof. Feng LIU (刘锋 副教授)

BA in Economics, Nanjing University; MA in Economics, Indiana University-Purdue University Indianapolis; PhD in Policy Analysis and Management, Cornell University
南京大学经济学学士; 印第安纳大学-普渡大学印第安纳波利斯联合分校经济学硕士; 康奈尔大学政策分析与管理博士

Associate Prof. Samart POWPAKA (林小苗 副教授)

B.Sc. in Pharmaceutical Science, Chulalongkorn University, Thailand; Master in Marketing, Thammasat University, Thailand; Ph.D. in Business Administration (Marketing), University of Texas at Arlington, USA
泰国朱拉隆功大学医药科学学士; 泰国法政大学市场营销学硕士; 美国德州大学阿灵顿分校市场营销学博士

Associate Prof. Hugh THOMAS (谭安厚 副教授)

MBA, The Chinese University of Hong Kong; PhD in Finance and International Business, New York University
香港中文大学工商管理硕士; 纽约大学金融与国际商务博士

Associate Prof. Shilu TONG (佟世璐 副教授)

BSc, Fudan University; MSc, Fudan University; Ph.D. Financial Management, Hong Kong University of Science and Technology
复旦大学理学学士; 复旦大学理学硕士; 香港科技大学运营管理博士

Associate Prof. Jinfan ZHANG (张劲帆 副教授)

BE in Electrical Engineering, Tsinghua University; BA in Economics, Peking University; MSc in Statistics, Harvard University; PhD in Electrical Engineering Tsinghua University; PhD in Financial Economics, Yale University
清华大学电子工程系学士; 北京大学经济学学士; 哈佛大学统计系硕士; 清华大学电子工程系博士; 耶鲁大学金融经济学博士

Associate Prof. Xiaojian ZHAO (赵小健 副教授)

BMgt in Information Management and Information System, Jinan University; MA in Economics and Politics, University of Freiburg; PhD in Economics, University of Mannheim
暨南大学信息管理与信息系统学士; 弗赖堡大学经济学与政治学硕士; 曼海姆大学经济学博士

Assistant Prof. Qihui CHEN (陈齐辉 助理教授)

BSc in Mathematics, Xiamen University; BA in Economics, Xiamen University; MA in Economics, Xiamen University; MSc in Economics, Singapore Management University; PhD in Economics, University of California, San Diego
厦门大学数学学士; 厦门大学经济学学士; 厦门大学经济学硕士; 新加坡管理大学经济学硕士; 加州大学圣地亚哥分校经济学博士

Assistant Prof. Rui David CHEN (陈睿 助理教授)

B.S. in computational mathematics, Peking University; PhD in Industrial and Systems Engineering, University of Minnesota
北京大学计算数学学士; 明尼苏达大学工业系统工程博士

Assistant Prof. Si CHEN (陈思 助理教授)

B.A. in Economics, B.S. in Mathematics, Peking University; M.Phil. in Economics, University of Oxford; D.Phil. in Economics, University of Oxford
北京大学经济学与数学双学位; 牛津大学经济学硕士; 牛津大学经济学博士

Assistant Prof. Wen CHEN (陈雯 助理教授)

BS in Physics, University of Science and Technology of China; PhD in Finance, University of Maryland, College Park
中国科学技术大学物理学学士; 马里兰大学帕克分校金融学博士

Assistant Prof. Yi DING (丁一 助理教授)

B.Eng., Tsinghua University; M.Fin, Saint Mary's University; Ph.D., Queen's University
清华大学工程学士; 圣玛丽大学金融学硕士; 皇后大学金融学博士

Assistant Prof. Jieshuang HE (何捷双 助理教授)

BS in Mathematics and BA in Economics, Wuhan University; MA in Economics, Boston University; PhD in Economics, Indiana University
武汉大学数学与经济学双学士; 波士顿大学经济学硕士; 印第安纳大学经济学博士

Assistant Prof. Zongbo HUANG (黄宗博 助理教授)

B.A. in Economics, Fudan University; M.A. in Economic Theory and Econometrics, Toulouse School of Economics; Ph.D. in Economics, Princeton University
复旦大学经济学学士; 图卢兹经济学院经济理论与计量经济学硕士; 普林斯顿大学经济学博士

Assistant Prof. Bilian LIN (林碧莲 助理教授)

B.S. Pharmacy, M.P., Applied Psychology, Sun Yat-sen University; Ph.D., Management, The Chinese University of Hong Kong.
中山大学药学士, 应用心理学硕士; 香港中文大学管理学博士

Assistant Prof. Bin LIU (刘斌 助理教授)

B.S., Mathematics and Applied Mathematics, University of Science and Technology of China; Ph.D., Economics, National University of Singapore
中国科学技术大学数学与应用数学学士; 新加坡国立大学经济学博士

Assistant Prof. Hongqi LIU (刘洪七 助理教授)

B.S., Finance, Southwestern University of Economics and Finance, Chengdu, China; M.B.A., NYZicklin School of Business, Baruch College, CUNY, New York, NY; Ph.D., Finance, Zicklin School of Business, Baruch College, CUNY, New York
西南财经大学金融学士; 纽约市立大学巴鲁克学院金融硕士、博士

Assistant Prof. Na LIU (刘娜 助理教授)

Bachelor of Science in Quantitative Finance, National University of Singapore; PhD in Accounting, Nanyang Technological University
新加坡国立大学计量金融理学学士; 南洋理工大学会计学博士

Assistant Prof. Zhuang LIU (刘庄 助理教授)

LL.B., Peking University; J.S.D., The University of Chicago; Ph.D. Peking University
北京大学法学学士; 美国芝加哥大学法律科学博士; 北京大学法学博士

Faculty 教员

Assistant Prof. Lei MAO (毛磊 助理教授)

B.S. Biological Science, Tsinghua University; M.Phil. Biochemistry, University of Cambridge; M.Sc. Economics, Hong Kong University of Science & Technology; Ph.D. Finance, Hong Kong University of Science & Technology
清华大学生物科学学士; 剑桥大学生物化学硕士; 香港科技大学经济学硕士; 香港科技大学金融学博士

Assistant Prof. Liu MING (明旒 助理教授)

B.A. in Industrial Engineering and Management, Shanghai Jiaotong University; M.A. in Industrial & Operations Engineering, Applied Statistics, University of Michigan-Ann Arbor; Ph.D. in Operations Management/Management Science, University of Maryland, College Park
上海交通大学工业工程与管理学士; 美国密歇根大学安娜堡分校工业工程和统计双硕士; 马里兰大学帕克分校运营管理/管理科学博士

Assistant Prof. Chao NIU (牛超 助理教授)

Mphil, Hong Kong University of Science and Technology; PhD, University of Hong Kong;
香港科技大学工业工程与运营管理哲学硕士; 香港大学战略与国际商务博士

Assistant Prof. Yangbo Darcy SONG (宋阳波 助理教授)

B. A., Economics and Finance (minor in Statistics), University of Hong Kong; M. A., Economics, University of California, Los Angeles; Ph. D., Economics, University of California, Los Angeles; Postdoctoral Fellow, University of California, Los Angeles
香港大学经济金融(辅修统计学)学士; 加州大学洛杉矶分校经济学硕士; 加州大学洛杉矶分校经济学博士; 加州大学洛杉矶分校社会学系博士后

Assistant Prof. Xiaoqiao WANG (汪晓樵 助理教授)

Bachelor of Economics, Renmin University of China, Beijing, China; MSc in Finance, Queen's University, Kingston, ON, Canada; PhD in Finance, Queen's University, Kingston, ON, Canada
中国人民大学经济学学士; 皇后大学金融学硕士; 皇后大学金融学博士

Assistant Prof. Yakun WANG (王亚坤 助理教授)

BA in Corporate Finance, Southwestern University of Finance and Economics; MBA in Finance, Baruch College-City University of New York; PhD in Accountancy, Baruch College-City University of New York
西南财经大学财务学学士; 纽约城市大学-巴鲁学院金融学硕士; 纽约城市大学-巴鲁学院会计学博士

Assistant Prof. Cong Richard XIE (谢聪 助理教授)

BSc. Economics and Finance, Hong Kong University of Science and Technology;
M.A. in Economics, University of California at Los Angeles; PhD in Economics, University of California, Los Angeles
香港科技大学经济及金融学理学士; 加州大学洛杉矶分校经济学硕士; 加州大学洛杉矶分校经济学博士

Assistant Prof. Huihua XIE (谢慧华 助理教授)

B.A. Economics and Mathematics, Shanghai University of Finance and Economics; Ph.D. Economics, National University of Singapore
上海财经大学经济学及数学学士; 新加坡国立大学经济学博士

Assistant Prof. Shijie YANG (杨世杰 助理教授)

B.A. in Business Administration (double major in Economics), Xiamen University; M.A. in Finance, Xiamen University; Ph.D. in Finance, The University of Hong Kong
厦门大学工商管理学士(经济学双学位); 厦门大学财务学硕士; 香港大学金融学博士

Assistant Prof. Linlin YE (叶琳琳 助理教授)

B.A. in Business Management, University of International Business and Economics; MS in Mathematical Finance, Central University of Finance and Economics; PhD in Economics, University of California, Los Angeles
对外经贸大学管理学学士; 中央财经大学数理金融硕士; 加州大学洛杉矶分校经济学博士

Assistant Prof. Shen ZHAO (赵珅 助理教授)

B.S. in Economics, University of International Economics and Business; M.S. in Finance, Washington University in Saint Louis MBA; Ph.D. in Finance, Hong Kong University of Science and Technology
对外经济贸易大学经济学学士; 圣路易斯华盛顿大学工商管理学硕士(MBA)及金融硕士; 香港科技大学金融学博士

Assistant Prof. Yiyi ZHENG (郑艺颖 助理教授)

B.S. in Economics, Shanghai University of Finance and Economics; Ph.D. in Economics, Texas A&M University
上海财经大学经济学学士; 德州农工大学经济学博士

Assistant Prof. Lili Wenli ZOU (邹雯莉 助理教授)

B.A. in Advertising, South China University of Technology; M.Phil. in Marketing, The Hong Kong Polytechnic University; Ph.D. in Marketing, The University of Hong Kong
华南理工大学广告学学士; 香港理工大学市场学哲学硕士; 香港大学市场营销博士

Senior Lecturer Lawrence KHOO (Lawrence KHOO 高级讲师)

B.A. in Economics, University of California, Berkeley; Ph.D. in Economics, M.A. in Economics, Harvard University
加州大学伯克利分校经济学学士; 哈佛大学经济学硕士, 经济学博士

Senior Lecturer Barick CHUNG (钟子毅 高级讲师)

BS.Sc. The Chinese University of Hong Kong; MA in Economics, Indiana University; Ph.D. in Business Economics and Public Policy, Indiana University
香港中文大学社会科学学士; 印第安纳大学经济学硕士; 印第安纳大学商业经济与公共政策博士

Senior Lecturer Lingjing ZHAN (詹凌静 高级讲师)

B.Ec in Economics, Renmin University of China; M.A. in Management, Renmin University of China; Ph.D. in Marketing, University of Alberta
中国人民大学市场营销学学士; 中国人民大学工商管理硕士; 阿尔伯塔大学(加拿大)市场营销博士

Lecturer Cong SUN (孙聪 讲师)

B.A. in Management, The Central University of Finance and Economics; M.A. in Management, The Central University of Finance and Economics; Ph.D. in Management, The Chinese University of Hong Kong
中央财经大学管理学学士; 中央财经大学管理学硕士; 香港中文大学管理学博士

Lecturer Wai Pong Wilburn TSANG (曾玮邦 讲师)

BEng, The University of Hong Kong; Mphil, The University of Hong Kong; PhD, The University of Hong Kong
香港大学工程学士; 香港大学工程哲学硕士; 香港大学工程博士

Updated to February, 2018 (更新至2018年2月)